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the Coca Cola machine., otherwise she would have requested 
the "bartender to ask the above male individual to move 
away from her.

CHRISTIANSON recalled that this male individual 
was approximately the sane height as herself, namely 5’5"5 
and that his overall appearance was unkempt and out of place 
at the hotel. She could not recall the man's dress, other 
than that his clothing was light colored; that he was not 
wearing a sport or suit type coat, and that his shirt was 
open at the collar.

CHRISTIANSON indicated that she had seen photograph 
of SIRHAN BISHARA SIRHAN displayed by the news media and 
she believes the individual she observed at the hotel very 
closely resembles these photographs of SIRHAN.

CHRISTIANSON further described the above individual 
as follows:

Race White
Sex Male
Complexion Dark
Age Middle to late 20s
Height 5,r5u
Weight 140 pounds
Build Slender
Hair Black, medium length 

and wavy
Eyes Brown
Voice Medium tone and nervous

On June 11, 1963, CHRISTIANSON was shown glossy 
photographs of SIRHAN, including a Los Angeles Police 
Department mug photograph taken June 5, 1963, and a left 
profile view of SIRHAN taken sometime after the shooting of 
KENNEDY on June 5, 1963. After viewing these photographs, 
CHRISTIANSON again advised that the individual she observed 
at the Ambassador Hotel on June 4, 1963, very closely 
resembles the photographs of SIRHAN.
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CHRISTIANSON noted that she and her girl friend, 
HYMER, left the hotel between 10:15 p.n> and 10:30 p.m. 
arriving home at approximately 11:00 p.m. and did not further 
observe the above—described individual at the hotel.
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Mr. RICHARD EDWARD DREW, 10158 Lynrose Street, 
Temple City, California, telephone 447-4556, furnished the 
following information:

He is currently employed as a Staff Photographer 
for the Independent Star News, 525 East Colorado Boulevard, 
Pasadena, California. He was assigned as a photographer to 
cover the KENNEDY function at the Ambassador Hotel on June 4, 
1S68.

He took no photographs of the actual shooting of 
Senator KENNEDY or of suspect SIRHAN SIRHAN. His photographs 
taken at the scene were made immediately after the shooting 
occurred. He recalled seeing suspect SIRHAN SIRHAN struggling 
with several people immediately after the shooting, but he can 
not, of his own recollection, identify SIRHAN as the individual 
who did the shooting or as the individual struggM&g with members 
of the crowd around KENNEDY after the shooting.

He recalled seeing the individual later identified as 
suspect SIRHAN, struggling with several people, two of whom were • 
ROOSEVELT GRIER and RAPER JOHNSON?' He dicTnot' take •
photographs of the struggle inasmuch as the light was not 
sufficient for his photography and he was concentrating on 
photographs of Senator KENNEDY.

Mr. DREW made available three copies of photographs 
taken of Senator KENNEDY immediately after the shooting. Mr. 
DRW stated that the negatives of these particular shots are 
being retained by the paper on the advice of counsel, and copies 
of additional shots made at the same time will be made available 
in the near future.

Mr. DREW was unable to recall the exact time that the 
above photographs were taken. He remembered that the shooting 
occurred shortly after midnight on June 5> 1968, at the Ambassador 
Hotel. After he arrived at the hotel and went to the Embassy
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Room he scouted the area in an effort to determine the entrance 
and exits which Senator KENNEDY might utilize. He decided that 
the most logical exit and entrance would be from the kitchen 
area into the Embassy Room.

He recalled seeing HAL FILAN and WALLY FONG of the 
local office of Associated Press in the Embassy Room. He does 
not recall seeing them in the kitchen area where the Senator 
was shot.

He recalled that Senator KENNEDY came on to the 
podium in the Embassy Room for a speech. Mr. DREW took photographs 
of KENNEDY from the stage. Mr. DREW then left the stage and 
went behind the podium into a hallway and down to a small room. 
He was looking for a sandwich at the time. He recalled that 
this might have been a press room. He found a sandwich and then 
went back out into the Embassy Room. He went around the room 
to the television stands behind the crowd and took some additional 
pictures. He then went into the kitchen area and asked for 
water. He got a glass and filled it with ice from the ice '" 
machine. He recalls standing in the kitchen talking with 
Reporter BORIS YARO of the Los Angeles Times. During the time 
he spent in the kitchen looking for water5 he recalled that he 
walked almost to the back of the kitchen and then returned to 
stand with YARO near the entrance of the kitchen. They heard 
that Senator KENNEDY was coming off the podium. At this time., 
he handed his glass of water to one of several KENNEDY girls that 
were standing inside the entrance to the kitchen area so that he 
could be ready to take photographs. Senator KENNEDY came into 
the kitchen area and passed Mr. YARO^ and then approached DREW. 
Senator KENNEDY smiled and passed Mr. DREW who followed him. 
Mr* DREW's next impression was of a "movement of people in the 
far* end of the kitchen.11 He heard a noise similar to a 
firecracker and then saw smoke. He looked up and "saw an.'arm 
with a gun pointed at me." He ducked. Mr. DREW recalled that 
after he saw the smoke he noticed Senator KENNEDY'S head sink.
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He remembered hearing two shots, then a pause and then three 
more shots. There may have been more shots, but this was his 
impression at the time. Immedia-tely thereafter^ people 
began pushing DREW back and he saw others lowering Senator 
KENNEDY to the floor. The coat he vas wearing was splashed with 
drops of blood. At this pointy he realized he was a photographer 
and began taking photographs. He recalls taking some photographs 
from the top of a nearby serving table. He recalled that some 
other photographer took a photograph which showed Mr. DREW on 
the serving table taking photographs.

Mr. DRW stated that he is retaining his sport coat
in a safe condition and with the blood spots still on it in the 
event that it is needed at some fu.ture' time by the authorities.

Mr. DREW did not see the Police Officers taking suspect
SIRHAN out of the area as during this period he was looking for 
a phone to call his newspaper. He recalled that originally he 
mentioned that he thought the suspect was dressed in some type 
of blue jump suit^ however, upon further reflection he believes 
that he was mistaken. He apparently received this impression of 
a blue jump suit because he thought the suspect's clothes were 
all one color and possibly bluish.

Mr. DREW took no photograph in the kitchen prior to
the shooting and he stated that he did not recall seeing suspect 
SIRHAN or any woman in a polka dot dress in the kitchen prior to 
the shooting. He did not recall seeing a woman in a polka dot 
dress in the kitchen after the shooting.

He recalled seeing Reporter RON BENNETT of United Press
International in the kitchen after the shooting^ but he can not 
say if BENNETT was present when the shooting occurred.

Subsequent to the shooting^ he and BORIS YARO proceeded
to the home address of suspect SIRHAN and took a number of photo­
graphs. He recalled that YARO discovered what appeared to be a 
.22 caliber spent slug in a trash box at the back of the house.
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It was left there for the Police. Mr. DREW recalled pointing the 
items out to a Police Officer who picked it up. Mr. DRW 
recalled that he also took a photograph of a bullet found in the 
garage at the house which was being placed in a bag by a Policeman.
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Mr. ALBERT VICTOR ELLIS. 842 South Berendo, Los 
Angeles, California, telephone 386-8322, was interviewed at 
the Ambassador Hotel, Los Angeles, California, and he furnished 
the following information:

Cortland, New York.
. He is employed by 
rnia.

He was born _ 
His Social Security Num 
R. A. Watt, Incorporated, Gar

He is a roommate of JOHN SHAMEL, the Convention 
Manager for the Ambassador Hotel.

On June 4, 1968, he was in the Embassy Room of the 
hotel with SHAMEL. He was also at various other locations with 
SHAMEL in the hotel on June 4, 1968.

He and SHAMEL were together in the Embassy Room v/hen 
Senator ROBERT F. KENNEDY completed his victory speech and he 
observed Senator KENNEDY leaving the platform and going out 
of the Embassy Room through the door to the rear of the platform. 
When Senator KENNEDY left the platform, he and SHAMEL walked out 
of the Embassy Room through the front doors of the Embassy Room, 
towards the lobby and as they were exiting the room, Mr. UNO 
TIMANSON, one of the Vice Presidents of the hotel, came running 
out and told SHAMEL to call a doctor.

SHAMEL departed to call a doctor and he, ELLIS, 
returned to the Embassy Room to the platform area. As he got 
to the platform area, he observed a lady being carried into 
the Embassy Room and noticed she had a head wound.

When he was returning to the platform area in the 
Embassy Room, he believes he heard a female voice state "We 
shot him". He assumed at the time this person meant we the 
people were the cause of the Senator being shot and therefore, 
"We shot him." ELLIS advised he did not see this individual, 
but only heard the voice and could not recall any unusual tone 
to the voice.
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He left the Embassy .Room shortly after hearing this 
individual and he went out into the lobby of the hotel 
where numerous people were milling around and talking about 
the shooting. He heard several other people in the audience 
state something to the effect "We shot him." and from the 
other conversations he was able to determine that they meant 
that the people were the cause of Senator KENNEDY being shot 
and it was in this context that they said, "We shot him."

ELLIS stated that while he was touring the hotel 
with S HAMEL during the evening of June 4, 1968, he noticed 
that there were quite a few shoddily dressed individuals in 
the hotel.

On June 5, 1968, he saw SIRHAN BISHARA SIRHAN's 
photograph in the newspaper, and he immediately recalled 
having seen SIRHAN in the Embassy Room at approximately 
10:00 pom. on June 4, 1968. He was unable to describe 
the clothing that SIRHAN had on at the time, but only 
recalls he did not fit in with other individuals in the 
room. He believes SIRHAN had on some sort of dungarees 
and a jacket. At the time he observed SIRHAN, SIRHAN 
was standing alone. He did not notice anyone else in SIRHAN’s 
company.

He was shown a photograph of SIRHAN BISHARA SIRHAN, 
and he advised that SIRHAN is the individual he observed 
in the Embassy Room at approximately 10:00 p.m, on June 4, 
1968.

ELLIS stated he does not recall having seen any 
woman in a polka dot dress or wearing a piece of clothing 
with a polka dot design at the Ambassador Hotel on June 4 
or 1968.
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ELLIS advised he did not hear the shooting at the 
hotel Just after midnight on June 5^ 1968, and was not 
aware that Senator ROBERT F. KENNEDY and others had been 
shot until he heard it being discussed by the people in the 
hotel.
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DAVID MARK ESQUIT^was interviewed concerning his 
knowledge as to why ROBERT F, KENNEDY, after speaking to those 
gathered in the Embassy Room of the Ambassador Hotel, apparently 
changed his plans as to the direction of his exit from the podium, 
and left the stage at a point different from that where he entered.

He stated he was standing at the foot of the stairs 
on the right side of the stage, as one faces the stage, when 
ROBERT F. KENNEDY entered the Embassy Room, and as KENNEDY 
started up the stairs onstage, he, ESQUITl^, reached out and 
shook hands with Senator KENNEDY, saying "Congratulations11, or 
something to that effect. KENNEDY made some brief reply,' 
such as "Thank You, son", and continued onto the stage.

During Senator KENNEDY’S speech, ESQUIT# stood at 
the foot of the stairs up which Senator KENNEDY had gone.

He said he had not known from which direction KENNEDY 
planned to enter the room until he actually entered the room. 
He said JIM LOWE was very deeply involved in the KENNEDY 
campaign organization and had apparently been in on some of the 
planning for the Senator's appearance. LOWE, he believed, had 
done some coordinating work between the KENNEDY group on the 
fifth floor and the people waiting in the Embassy Room.

It was ESQUIT^'s recollection that LOWE was in the 
KENNEDY party as that party mounted the stage, but he did not 
know at what point LOWE bind joined the KENNEDY group. About 
a minute or two before Senator KENNEDY concluded his speech, 
someone, ESQUIT^ believed LOWE, told him Senator KENNEDY was 
going to exit from the left rear of the stage,-as one faces 
the stage, and go through the kitchen area, rather than have 
to try to fight his way back through the huge crowd in the 
Embassy Room. He said there was so much confusion he is not 
even sure it was LOWE who told him this. The reason he was told, 
according te ESQUIT^, was because he and other KENNEDY workers
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had taken it upon themselves to try to clear a path for the 
Senator's entry and exit, and he was in no position to get to 
the rear of the stage to attempt to clear a path there.

ESQUIT^ said he was not told, and does not know for 

sure what the original exit plans were, hut assumes they were 
different than those which were eventually worked out, because 
LOWE, or whoever talked to him about this, indicated the exit 
to the left and rear was a change in plans. He said he does 
not know who told LOWE about this change in plans, if, in fact, 
it was LOWE who had passed this information on to him.
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Mr. EDWARD P.' ESSERTIER, Editor, Independent Star- 
News, 525 East Colorado Boulevard, Pasadena, California, 
furnished a copy of the original notes by Reporter LARRY 
PALMER. These notes by PALMER were made during his phone 
conversation with the newspaper Staff Photographer RICHARD 
EDWARD DREW, who called in to PALMER information about the 
shooting of ROBERT F. KENNEDY. The call was made by DREW a few 
minutes after the shooting from the Ambassador Hotel. The 
first page attached designated No. 1 are the original rough 
notes by PALMER. Pages two and three attached are the rewritten 
notes by PALMER, which were published. Pages two and three were 
dictated 2 AM, June 5; 1988, to Associated Press. Page four 
attached hereto is the actual article based on DREW's information 
which appeared in the Independent Star-News, June 5^ 1988.
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nr:. Kennedy had just finished in's vic- 
;- rpeech and was being ushered 
cigh the kitchen by his-aides when X 
r nn arm come out of the crowd. If 
h holding a gun.
is soon as I saw the gun — it was 
atirg right at-me for a second — I- 
:ked and tried to got out of the way. 
usr then I hoard two shots, then there 
s a half second pause, and three more

is 7 looked up, Son. Kennedy started 
ki-l back and then was-lowered to the 
or by ids aides, Thore were about 50 
vs in the khc’mn when the shots were 
vi, ■ mostly Kennedy men and the

T r a - few seconds everyone stood 
tk. not. go.ting .co close ;.o him. It was 
vu ‘bon that I saw another man lying

w aimes! ‘hat. midem people began lot 
so ir. a round ike bodies and someone 
rted •screaming. "Ger a doctor, please 
. a dcctor/’-That was all I could hear 
m the yetling and crying. . .
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-gan grappling with'him trying to disarm 
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■ Kennedy was still lying on the floor, 
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away from the senator.
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en table.
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I was sianding.se close to him that it- 
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AMIE GANI, 237 South Palm Drive, Beverly Hills, 
California (telephone 274-9795)j advised that .she is presently 
employed at the Letters and Science Department at the University 
of California at Los Angeles (UCLA), telephone number 478-97H3 
extension 3561. She also advised that she is part-time employee 
in the office of Congressman REESE.

GANI advised that she has worked as a part-time employee 
at the KENNEDY Campaign Headquarters, 5615 Wilshire Boulevard, 
Los Angeles, during the Democratic primary campaign. She stated 
that in the past' she has taken photographs in Campaign Headquarters 
on Wilshire Boulevard. She stated that she gave these photographs 
to college students who had worked at Campaign Headquarters.

GANI advised that she was present at the Ambassador 
Hotel on election night, June 4, i960, when Senator ROBERT F. 
KENNEDY was assassinated. She noted, however, that site was in 
the press area when the shooting occurred, and stated that she 
was not a witness to the events that occurred prior to, during 
or after the assassination. GANI related that she had no further 
information of value to relate and pointed, out that she has made 
an attempt to recall any events that occurred prior to the assass­
ination which might now be of value. She noted, however, that she 
can recall no pertinent information or events.

GANI was located and interviewed as a result of contact . 
with LUCY SALINGER, a press room secretary at KENNEDY Campaign 
Headquarters, Los Angeles, who had advised that she had seen GANI 
take photographs of workers at the campaign headquarters. However, 
GANI explained that the photographs were taken at random of students 
with whom she worked, doing volunteer work for the KENNEDY cause. 
She advised that she has since given the pictures away to various 
students, and noted that the only significance of the photographs if 
the interest of the students who are shown therein.
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RAFER LEWIS JOHNSON, 5470 West Boulevard, Los 
Angeles, California, telephone No. 294-1270, furnished the 
following information to SAs JAMES CAGNASSOLA, JR., and JAMES 
W. WOOD of the Federal Bureau of Investigation:

JOHNSON arrived at the Ambassador Hotel, 34-00 Wilshire 
Boulevard, Los Angeles, California, 8 PM, on June 4-, 1968. 
JOHNSON met two personal friends and escorted them to the 
Embassy Room in the Ambassador Hotel. At 8:30-8:4-5 PM, JOHNSON 
went to the suite of rooms occupied by Senator ROBERT F. KENNEDY 
and his staff which were located on the fifth floor of the hotel. 
Upon arrival at the suite, he spoke with BILL BARRY, Senator 
KENNEDY'S bodyguard’; JOHNSON asked BARRY when the Senator was 
going downstairs • to make a speech, but BARRY could not supply 
this information at that time. JOHNSON told BARRY to let him 
know when the Senator planned to leave. JOHNSON waited in the 
KENNEDY suite and spoke with Mrs. ETHEL KENNEDY and other friends.

At approximately 11 PM, Senator KENNEDY went to the 
fourth floor of the hotel and was interviewed on television. 
Immediately thereafter he returned to the fifth floor and was 
interviewed in a television studio which was set up on that 
floor. JOHNSON accompanied KENNEDY during the interview. 
Senator KENNEDY returned to his suite approximately at-11:20 PM 
and at that time JOHNSON left the group and visited with his 
friends in the Embassy Room.

JOHNSON explained that entry into the Embassy Room was 
restricted to people who had passes. He recalled that the 
"press" had green passes and that the KENNEDY staff and possibly 
campaign workers were issued red passes. There also may have 
been other colored passes in use. Security guards were stationed 
at the main entrance to the Embassy Room. He recalls that there 
vias an entrance to this room on the south side which was being 
used by the major television networks. There were no guards 
on this door.
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After completing his visit in the Embassy Room, JOHNSON 
returned to the fifth floor at 11:40-11:45 PM, and asked BILL 
BARRY when the Senator would go down stairs. Since BARRY did not 
know the time of departure, JOHNSON joined the other guests in 
the KENNEDY suite

At midnight or shortly afterwards the KENNEDY party 
consisting of approximately 30 people began to leave the suite. 
The group included Senator KENNEDY, ETHEL KENNEDY, JESSE UNRUH, 
"TUCK”(complete name unknown), ROOSEVELT GRIER, Mr. (FNU) WILSON 
of CBS, "STAN" (LNU) of Look Maggzine, and BILL EPPRIDGE (phonetic) 
of Life Magazine. The party also consisted of other newsmen, 
camera men and writers whose identity are unknown.

Senator KENNEDY left his suite in the company of 
BARRY and JOHNSON. The group walked down the hallway to the 
right from the Senator's room and turned in the first corridor ; 
to the right. They waited for an elevator, however, when it 
arrived it was occupied by other passengers. Senator KENNEDY 
got onto the elevator and then immediately got off since he 
realized that there was not sufficient space to accommodate his 
party. The KENNEDY party then moved to another elevator on the 
same floor and Senator KENNEDY also got on it and left this 
elevator for the same reason as stated above. Thereafter the 
KENNEDY party went around the corner and turned left and were 
proceeding in the direction of the freight elevator. JOHNSON 
recalls that the elevator operator who was wearing an unrecalled 
uniform was standing near the elevator door. He is not certain 
who decided to take this elevator, however, he did not think 
that it was strange that a freight elevator would be used since 
most of the people in the KENNEDY party had used this elevator 
previously. JOHNSON could not furnish any description of the 
elevator operator other than to say he was not a Negro male.
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When the party entered the elevator^ JOHNSON recalls 
seeing Senator KENNEDY, ETHEL KENNEDY, JESSE UNRUH, BILL BARRY 
and ROOSEVELT GRIER. He does not know who instructed the elevator 
operator to take them to a specific floor. When the elevator 
stopped and the doors opened JOHNSON observed that they were in 
the kitchen or serving area of the hotel and he presumed that it 
was the same floor where Senator KENNEDY was to make his speech.

JOHNSON does not remember who was off the elevator 
first, but it may have been the men from Life and Look Magazines. 
BARRY was leading Senator KENNEDY. JOHNSON was following 
behind the Senator and ROOSEVELT GRIER with Mrs. KENNEDY was 
behind him. After leaving the elevator Senator KENNEDY stopped 
when a man dressed in a white uniform,presumably a kitchen 
worker,reached across the table to shake his hand. JOHNSON 
moved toward this individual and raised his arm to keep him 
away. The Senator reached across JOHNSON'S arm and shook hands 
with this man. Senator KENNEDY then moved approximately 15 feet 
ahead and shook hands with a white female who was dressed in a 
white uniform. The Senator then moved ahead five feet and 
greeted another male kitchen worker. The Senator may have also 
shaken hands with a fourth kitchen employee. JOHNSON is unable 
to recognize any of the men who shook hands with Senator KENNEDY 
but said he could recognize the woman employee.

When Senator KENNEDY finished shaking hands with the 
kitchen employees, BARRY led him to the Embassy Room. The hallway 
or corridor which the group was walking through was very crowded 
with television cameras, KENNEDY workers and KENNEDY staff members. 
The Senator was walking ahead of the group with BARRY. JOHNSON 
and Mr. and Mrs. GEORGE PLIMPTON became separated from the 
Senator because some member of a CBS camera crew was pulling a 
cable in the corridor and blocked their passage for a few moments.
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JOHNSON observed Senator KENNEDY enter the Embassy 
Room through a door way which was crowded with people. He then 
proceeded on to the stage. JOHNSON recalls that the stage was 
surrounded by a curtain and that if the stage was viewed from 
the center of the ballroom, Senator KENNEDY would have entered 
the right side of the stage. During this time BARRY and JOHNSON 
were standing together and he questioned BARRY as to how the 
Senator planned to leave the stage upon the conclusion, of the 
speech. BARRY indicated that the exit would be made the same 
way as they previously entered the stage. Shortly before the 
end of KENNEDY'S speech, BARRY moved towards the Senator. 
Senator KENNEDY turned from the podium and started towards the 
side of the stage by which he had previously entered. Senator 
KENNEDY paused for a moment and then turned to the opposite 
direction (left side of stage). JOHNSON could not see whether 
the Senator continued to the far left of the stage, but did 
notice that his direction of travel was slightly towards the 
rear. JOHNSON realized that the Senator was leaving the stage 
by a different way and attempted to reach him but because of 
the crowd he could.not move forward. JOHNSON, in the company of 
Mrs. PLIMPTON., walked to the back of the. stage (right side)near 
the corridor and joined Senator KENNEDY as he walked past. JOHNSON 
is unaware as to why KENNEDY left the stage in a different 
direction.

As Senator KENNEDY walked past JOHNSON, he noticed that 
BARRY and unrecalled other individuals were in front of the 
Senator. Between Senator KENNEDY and JOHNSON, who were approximately 
five feet apart,-there was a camera man and a sound man, identities 
unknown. JOHNSON and Mrs. PLIMPTON continued to follow Senator 
KENNEDY through a darkened area and at a point, three or four 
feet from an opened double doorway with a divider in the center, 
JOHNSON heard a sound which reminded him of a bursting balloon* 
A second or two later, JOHNSON heard a second similar sound and 
looking in the direction where he assumed the Senator should have 
been, he saw smoke and fragments’of paper in the air. The area 
in'front of.JOHNSON was brightly-lit possibly by camera lights. 
After hearing the second noise, JOHNSON immediately assumed that 
these noises were gunshots..-* JOHNSON immediately moved forward pushing
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people aside. Due to the great number of people in the area 
forward movement was seriously impaired. As he passed through 
the open double doors he saw BARRY hit and push a white male who 
was standing on the floor' in front of him (JOHNSON) but - 
slightly- to the right. JOHNSON"continued to push forward and 
observed-a wounded man lying on the floor in front of the doorway. 
He' saw blood on this person's forehead and also thought that he 
saw a bullet hole in the top of his head. JOHNSON then -observed 
Senator KENNEDY lying on the floor in the same area. The 
Senator was lying on his back in an alniost flat position but 
looked as if he was struggling to get up. His left arm was on 
the floor, his right arm moved from a down position beside his 
head through an arch and down to his side. JOHNSON saw blood 
on the floor beneath the right side of Senator KENNEDY'S head. 
He also saw blood on. the right side of KENNEDY'S head below the 
ear and extending down the right cheek and down the right side of 
his chest. Senator KENNEDY looked at JOHNSON and they stared 
at each other for a moment.

JOHNSON was then deciding whether to assist the Senator 
or proceed towards BARRY who was attempting to subdue the-.white 
male who JOHNSON assumed had been firing the gun. He approached 
this individual and observed that he was still holding a gun 
in his hand. JOHNSON does not recall if the gun was being held 
in the right or left- hand. Other unrecalled individuals were 
trying to seize the weapon and at this time the assailant was 
pushed back against a table. JOHNSON lunged at the man and 
grasped the front part of the gUn with his left hand. ROOSEVELT 
GRIER had the butt end of the gun in his hand. The assailant still 
had his finger in the trigger housing. -GRIER twisted the gun 
from this individual's hands and at the same time JOHNSON tightly 
held this person's body. JOHNSON then turned towards Senator 
KENNEDY and saw that BARRY ’was now at his side.
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At the same time that JOHNSON was holding the 
assailant; ROOSEVELT GRIER was holding the man around the 
waist and by the left leg. GEORGE PLIMPTON was holding the 
man's right arm and was holding his right side. A hotel 
employee ;Who JOHNSON described as having a fair complexion with 
a sunburn., was holding the assailant around the neck. Another 
hotel employee who appeared to be an Italian or Armenian was also 
holding this individual. At this time a male voice said; 
’'Let me have the gun. Let go ROSIE", (meaning ROOSEVELT GRIER.). 
"Let go RAFER." JOHNSON then shouted to this individual who 
was speaking,"shut up". JOHNSON then shouted to GRIER; "ROSIE 
let me have the gun." The male voice then said; "Let RAFER have 
the gun." JOHNSON then repeated to GRIER; "ROSIE give me the 
gun"; and GRIER complied with his request. JOHNSON placed the 
gun in his left pocket and released his grip on the assailant. 
JOHNSON remained next to this man and while he was standing 
there said to this individual "Why did you do it?" The man did 
not answer. JOHNSON; moving his face directly in front of the 
assailant and looking directly into his eyes repeated "Why did you 
do it?" The man did not respond. JOHNSON then clenched his 
fist and placed the back of his fist on the assailant's forehead. 
JOHNSON then repeated; "Why did you do it?" The assailant 
answered "I'll explain it." The assailant did not speak any 
other words while he was in JOHNSON'S presence. Several minutes 
later, JOHNSON observed two unifomed Police Officers approaching 
and he left the assailant and moved to where Senator KENNEDY 
was laying. Two men with a stretcher were with the Senator and 
ETHEL KENNEDY said to them "Don't move him. Don't lift him". 
JOHNSON heard the Senator say "no don't." The Senator was then 
•placed on the stretcher and taken to the freight elevator. JOHNSON 
stood guard at the elevator door and only allowed the KENNEDY 
family and a few other people to- enfer them elevaton- JOHNSON wanted 
to remain with the Senator so he ran from the kitchen area into 
the lobby and took the nearest elevator to the fifth floor where 
he assumed Senator KENNEDY would be taken. Since he did not 
find the Senator on the fifth floor; he returned to the ground 
floor of the hotel and found the area where the ambulances were 
parked. He then learned that the Senator was taken to the
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hospital and he with Deputy Mayor QUINN went to Central Receiving 
Hospital in OUINN's automobile. At the hospital, Police Officers 
allowed.him to enter’ at OUINN's direction and he saw Senator 
KENNEDY. While in the hospital a Police Officer asked JOHNSON 
for the assailant1s gun and JOHNSON denied that he had the 
weapon. He then saw two men whom he recognized as Police 
Detectives. JOHNSON told these men that he had the assailant's 
gun and asked if Chief THOMAS REDDIN was at the hospital. One 
of the detectives told JOHNSON that REDDIN was not present, but 
that they would take possession of the gun. JOHNSON informed 
the detectives that he would only surrender the gun at Police 
Headquarters. The detectives thereafter transported JOHNSON 
to Good Samaritan Hospital and accompanied him to the floor 
vihere Senator KENNEDY was being treated. The same- detectives 
then drove him to the Los Angeles Police Department Headquarters 
and at this time JOHNSON surrendered the gun. The gun was given 
to Sergeant CALKINS and Sergeant MC GANN who are assigned 
to the Los Angeles Police Department Detective Bureau, 150 
North Los Angeles Street, Los Angeles, California.

JOHNSON said that the assailant's gun was a revolver, 
black in color with brown grips. The barrel of the gun was 
approximately four inches long. JOHNSON was unable to recall 
the caliber of this weapon.

JOHNSON stated that he has seen photographs of SIRHAN 
BISHARA SIRHAN in the newspaper and on television and SIRHAN is 
the same person who he helped to subdue following the shooting 
of Senator KENNEDY and others on June 53 1968, at the Ambassador 
Hotel. JOHNSON is certain that he did not see SIRHAN in the 
hotel or elsewhere prior to the time he helped to subdue him.
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JOHNSON does not recall seeing a woman wearing a 
white dress with polka dots either prior to or after the 
shooting. He did not see anyone run from the kitchen area after 
the shooting occurred.

He explained that the kitchen or serving area was very 
crowded and that when the first shots were heard people immediately 
fell to the floor or attempted to hide to keep out of the line 
of fire.

JOHNSON said that he is certain that he heard at least 
four shots. The first shot was followed one or two seconds 
later by a second shot. The second shot was followed by a 
'btring of shots"5 exact number unrecalled. No shots were fired 
while JOHNSON was attempting to seize the assailant's gun.
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1 n + 6/15/68
Date _________________________

DAVE KENNERLY, 876 Manhattan Beach Boulevard, 
Apartment A, Manhattan Beach, California, telephone 379-4227, 
who is employed as a staff photographer for United Press 
International (UPI), 1543 West Olympic Boulevard, Suite 438, 
Los Angeles, California, telephone 387-7221, furnished the 
following information with respect to his knowledge of the 
events of June 4 and 5, 1968 at the Ambassador Hotel, where 
Senator ROBERT F. KENNEDY was shot.

On June 4, 1968, he was assigned to shoot photographs 
of Senator KENNEDY at the Ambassador Hotel, so he proceeded 
there at approximately 10:00 p.m. and parked in the red zone 
in front of the hotel, facing Wilshire Boulevard, He then 
entered the front door of the hotel and proceeded to look 
over the ballroom and all the areas where he ‘thought ’ the ‘KENNEDY 
party might be. After looking over the ballroom he proceeded 
to the Fifth Floor, where the KENNEDY suite was located and 
where a private press party involving thirty or forty/key ” 
members of the press was in progress. He had two or three 
beers with another photographer, ONDINE VAUGHN, from Screen 
Gems Productions in Los Angeles. While there he took several 
photographs of Senator KENNEDY in the hallway and coming out 
of his private room, which was located adjacent to the larger 
party room, where the party was taking place. He recalls seeing 
ETHEL KENNEDY and several of the KENNEDY children present in 
the party room.

Senator KENNEDY then proceeded to the Fourth Floor 
where National Broadcasting Company had some television cameras 
set up. The Senator then proceeded back to the Fifth Floor 
where Columbia Broadcasting System and American Broadcasting 
Company had similar setups. He made television statements at 
each of these locations. KENNERLY advised he followed Senator 
KENNEDY when the Senator made his television statements. 
KENNERLY then went; to the main ballroom and obtained a vantage 
point near the television cameras, which were set up there to 
record the rally and the speech later made by the Senator.
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X"om tir::t point, he shot many photographs of the crowd and the 
Senator as he was making his speech and greeting the public. 
Just before the speech ended, he, KENNERLY, proceeded to the 
downstairs ballroom where he knew another rally was going to 
take place. There were many people downstairs and a band. 
He waited approximately ten minutes and then he heard 
rumblings in the crowd that the Senator had been shot. He 
also heard a call requesting a doctor. He then went outside 
and observed an ambulance leaving the hotel. Since his 
automobile was parked in a good position to leave the 
Ambassador Hotel, he was able to leave the area just as it was 
being blocked off. He followed the ambulance to the 
Central Receiving Hospital, 1401 West Sixth Street, Los 
Angeles and observed several photographers who were already 
on the scene when he arrived. He was able to obtain several 
photographs of Senator KENNEDY as he was being removed from 
the ambulance. A short time thereafter, as Senator KENNEDY 
was removed to the Good Samaritan Hospital, he was able to 
take some more photographs of him.

He advised that all of his photographs were 
carried by messenger to his Los Angeles UPI office, and 
thereafter the negatives were forwarded to UPI headquarters 
in New York City. He advised copies of these negatives 
could be obtained by the FBI from the New York UPI headquarters.

KENNERLY advised that the above information is true 
and correct to the best of his knowledge and that it portrays 
his personal observations of Senator KENNEDY at the Ambassador 
Hotel on June 4 and 5} 1968. He stated he can furnish no 
further information than that already related above.
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JOHANNES A. KORTHOFF, Assistant Manager, Ambassador 
Hotel, Los Angeles, California, furnished the following 
signed statement:

"Los Angeles, Calif.
June 11, 1968

"I, Johannes A. Korthoff, make the 
following voluntary and free statement to' John 
H. Borgman, who has identified himself to me as 
a Special Agent of the FBI.

"My name is Johannes A. Korthoff. I reside 
3198 W^Zt^Street, Los Angeles, Apt 404. I was 
born Utricht, Netherlands.

"I am the assistant manager of the 
Ambassador Hotel, Los Angeles.

"On Wednesday, June 5, 19^8, I was on duty 
in my normal capacity at the hotel. Shortly 
after midnight on the morning of June 5 I was in 
the Embassy Room while Senator Kennedy was on 
the podium. Shortly before the senator left 
the podium I went to;the lobby and then to the 
main kitchen. As I was walking into the 
kitchen I heard several reports. At the 
time i.»#asjughV these reports were * balloons 
bursting or firecrackers. I cannot recall how 
many reports or in what sequence. I was 
standing at the corner of the entrance to the 
kitchen from the pantry way, at the corner of 
the kitchen nearest the Embassy Room. Senator 
Kennedy was moving down the pantry way toward 
me at about a distance of 25 to 30 feet. At the 
time I heard the reports I saw the Senator 
lurch. At that point the Senator disappeared 
from my view, and a male voice, either beside or 
behind me shouted either "I'm shot" or "he's shot". 
-Immediately there was chaos a press of people______

On 6/11/6,8 atLos Angeles, California 

- 385 -

Los Angeles 56-156
-File #_______________________

by SA JOHN H, BORGMAN/clp
-Date dictated

6/11/68

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. 
your agency, it and its contents are not to be distributed outside your agency. It is the property of the FBI and is loaned to



2
LA 56-156

"moving back and forth. I did not see the person 
who had fired the shots. I immediately pushed my 
way through the crowd to the Bell Captain’s Desk 
to use the telephone. However, as I reached the 
phone I found that Pat Murphy, our Security Guard 
was on the phone telling the operator to contact 
the police and to have an emergency ambulance 
sent to the hotel.

I then went back to the pantry way. There 
was a great wrestling of people going on and I 
could see people standing around or looking down 
on others who were apparently injured. I ran 
back to the Bell Captain’s phone and told Ruby, 
the switchboard supervisor who was on duty, to 
call additional ambulances and police because I 
thought from the number of people involved and 
their violent actions that many more people were 
injured. I think my exact words were, 
"my God, they’re slaughtering each other".

"I went back to the kitchen and I saw a 
man on the steam table in the pantry way and 
a large colored fellow lying across him. The 
gun, a very small gun, being held up in the 
air, pointed toward the ceiling. It was my 
impression that the gun was being held by the 
man lying on the steam table. I did not see 
the face of the man on the steam table at 
that time. I then left the scene and returned 
to my desk in the lobby, where I locked my 
phone. While I was putting the lock on my 
phone a Los Angeles police officer brought a young 
man whose hands were handcuffed behind him 
past my desk, past the public phones and the 
two disappeared from my view down the corridor 
leading to Executive Suites A & B. The man 
in custody appeared to be of Mexican extraction, 
in his early twenties, 5 foot 6 or 7 inches, 
medium dark complexion, dark hair, dressed in a 
bluish-grey dress shirt with sleeves rolled up 
and wearing dark trousers.
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"I was then kept busy in the lobby trying to 
maintain some semblance of order. After what 
seems like 20 to 30 minutes I saw about 6 or 7 
police officers bring a man, a Caucasian who 
was short with dark hair in his early twenties 
out of.the pantry way, through the lobby and 
down the stairs to the bottom floor. I was 
standing at the head of the stairs where the 
officers with the suspect passed me at an 
approximate distance of two or three feet. I 
was amazed at the calm demeanor of the suspect.

"The individual with police, the suspect, 
looks just like the photo of Sirhan Bishara 
Sirhan whose photo was shown to my by Mr. 
Borgman.

"I have read the above 6 page statement 
and it is true to the best of my knowledge.

"S/ J. A. Korthoff

"Witnesses:

S/ John H. Borgman, Special Agent, FBI, 
Los Angeles, Calif., 6/11/63.

S/ Robert E. Sage, Special Agent, FBI, 
Los Angeles, Calif., 6/11/68
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Date
6/10/63

Mr. JAMES W. LOWE, 4620 Coliseum Street, Los Angeles,
home phone number 25^-7505; furnished the following signed 
statement:

"June 9, 1963 
Los Angeles, Calif.

"I, James W. Lowe, 4620 Coliseum St. Los Angeles 
Calif, make the following voluntary statement to 
William A. Bailey who has identified himself to me 
as a Special Agent of the FBI. I have been told 
that this may be used in court. I was the 
chairman of the membership of the Young Professionals 
for Kennedy.

"Because of this position I was asked to work' 
with the Kennedy Advance Party and the coordinators 
connected with the Kennedy staff. I was present 
in the Embassy Room at the Ambassador Hotel on the 
evening & morning of June 4-5 1963. After assisting 
in clearing a path for Senator Kennedy to enter the 
Embassy Room through the kitchen . & . pantry I then 
positioned myself on the steps leading to the stage 
in the Embassy Room while Senator Kennedy made his 
speech.

"According to the plans as told to me by Pierre 
Salinger, Senator Kennedy was to leave the stage 
after his speech and go directly to the Ambassador 
Room downstairs to address the people there.

"At sometime during the Senator’s speech I was 
approached by an individual that I assumed to be 
a part of the Senators Advance Team. This individual 
stated that the Senator was going to the Colonial 
Room after his speech for a press conference and 
that I was to aid in clearing a path for. him.

Qn 6/9/68at Los Angeles, California Fi1p # Los Angeles 56-156
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"After Senator Kennedy completed his speech 
myself Rafer Johnson & several others began clearing 
a path for Senator Kennedy through the pantry and 
into the kitchen. I stopped at the double doors 
leading to the kitchen & at the door on my left which was 
open & clear. This is the door that Senator Kennedy 
walked through proceeded by Rafer Johnson, Rosy Grier, 
Paul Shieb and several others, I stopped at the 
door in order to keep it clear & also to allow Bill 
Barry Sc Fred Dutton to catch up to Senator Kennedy.

"At this point Senator Kennedy’s wife Ethel 
came through the door at which time I began to 
accompany her in order to keep a path clear for her 
to reach or join the Senator.

"Immediately after she came through this door 
I heard gun fire, at least 4 rapid shots, at which 
time I immediately turned to cover Ethel Kennedy, 
picked her up bodily & carried her back through the 
door to the pantry area. I stayed with her Sc held 
her till I thought it was safe to let her go. I 
then did so and Mrs. Kennedy went back through the 
door to the kitchen and I went to the Embassy Room 
to check on my wife’s welfare as she Sc friends were 
near the stage. I then attempted to secure medical 
help for anyone who might have been hurt.

"S/ James W. Lowe 
JWL

"Witnessed:

S,z William A. Bailey SA, FBI, Los Angeles, Calif.
6/9/68"

In addition to the above statement, Mr, LOWE said 
that he is employed by the John Hancock Insurance Company, 
3600 West Wilshire Boulevard, Los Angeles, that he is employed
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as an insurance agents and that he was born on September 23, 
1933* He stated that he had been told by members of the 
Kennedy Campaign Staff that if Senator KENNEDY had received 
the Democratic Presidential nomination, he would in'all 
probability b^ employed by the Kennedy Campaign Headquarters 
as part of the campaign staff.

LOWE said that he had personally met approximately 
18 of the 25 individuals that were part of the Kennedy Advance 
Party, but that he did not recognize the individual who gave 
him the order to clear a path for Senator KENNEDY to the 
Colonial Room for the press conference. He stated that this 
individual was a white male, approximately 32 years of age, 
5 feet 9 inches, tall, had a medium build, light brown hair, 
and was wearing a business suit. He said this individual 
seemed to know what he was doing and where he was going and 
it appeared as though some of the members of the Kennedy 
Campaign Staff did know this individual. LOWE stated that he 
saw numerous individuals in the pantry and kitchen area just 
prior to the time that Senator KENNEDY was shot that did not 
have press passes nor were they part of the Kennedy Campaign 
Staff. Hence, they technically should not have been in that 
area. He stated that he did observe a hotel Security Guard 
in the pantry area who was checking the passes of some 
individuals.
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WILLIAM (BILL) V. MANNISS, 8041 Fordham Road, Los 
Angeles, California, telephone 645-1929^ advised that he was 
on Senator ROBERT F. KENNEDY’S staff. MANNISS had no specific 
title but his job was taking care of the manifest for the air­
plane and taking care of luggage and office equipment.
He had previously worked for Continental Airlines in Los 
Angeles and is presently on leave of absence from that 
organization.

MANNISS stated that when the KENNEDY party came 
to Los Angeles, he was staying at his residence, but the 
rest of the staff was residing at the Ambassador Hotel. 
On June 4, 1968, at about 9:00 p.m., MANNISS and his wife 
PEGGY B. MANNISS arrived at the Ambassador Hotel. They 
had come straight from their home to the Ambassador Hotel 
and had parked about three blocks south of Eighth Street, 
because the parking lots were filled to capacity. The 
MANNISS entered through the Eighth Street entrance and 
proceeded to the victory speech.

There were about two hundred persons in the room 
where the speech was to be held. MANNISS is not sure of the 
name of the room, because he does not know the Ambassador 
Hotel that well. PIERRE SALINGER announced twice that 
Senator KENNEDY was coming down to the room to make a speech. 
Senator KENNEDY however, did not come after either announcement, 
probably because he wanted to make sure of the voting. 
Senator KENNEDY finally arrived and spoke. He and his wife 
turned to walk off the podium and MANNISS and his wife left 
by a door on the other side of the room.from the Senator.
They left with American Airlines personnel.

MANNISS and his wife walked to his car, turned on the 
radio and immediately heard about the shooting. They did not 
re-enter the Ambassador Hotel because the radio said the entrances 
had been blocked off so no one could enter or leave.
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MANNISS further stated that he knew nothing about a 
press conference and he had heard nothing of a change of plan 
for Senator KENNEDY. It is possible, however, that his body­
guard could have changed the Senator’s route downstairs, 
because of the position of the crowd.

MANNISS was only at the Ambassador Hotel for the 
victory celebration and knew nothing about any other type 
of plans. While he was at the celebration, he saw nothing 
unusual and can not remember anything that could possibly have 
had to do with the shooting.
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Miss GERALDINE AGNES MC CARTHY, who resides 
at 4419 Stansbury, Sherman Oaks, was interviewed at her 
place of employment, Security First National Bank, Studio 
City, California, during her lunch break. Miss MC CARTHY 
advised that she had been born in Birkenhead, Cheshire, England, 
on February 21, 1937- She stated that on the evening 
of June 4, i960, she and other members of her family were 
in the Ambassador Hotel, where they were participating in 
the activities with the other KENNEDY supporters who were 
waiting for final election results and the victory speech 
by Senator ROBERT F. KENNEDY.

She advised that she and her family spent the 
evening at the Ambassador Hotel in the Ambassador Ballroom, 
which is located on the floor of the hotel immediately 
below the floor on which Senator KENNEDY was shot. She 
stated that they had been participating in the festivities 
and. had been singing and dancing on the stage in the Ambassador 
Ballroom with the other celebrants and that shortly after 
midnight on June 4, 1968, she and several members of her 
family left the stage of the Ambassador Ballroom and went to 
a small alcove to the left of the stage and near the rear 
of the Ambassador Ballroom. This alcove had access to 
a stairway leading up to the Embassy Room and also had access 
to an outside door opening onto the Wilshire Street parking 
lot of the hotel. She stated that immediate^ outside this 
doorway to the parking lot there was a fire escape leading 
down from the floor above.

Miss MC CARTHY advised that asnshe and several 
members of her family were in this alcove attempting to get 
a breath of fresh air, several people came down the stair­
way from above and a girl in an orange dress stated "KENNEDY 
has been shot". Shortly after that a girl in a beige dress 
with black dots came down the outside fire escape and exclaimed,
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"Oh my God, KENNEDY’S been shot". Miss MC CARTHY stated 
at no time did she hear anyone make the statement, "We’ve 
shot KENNEDY". She stated that several more people came 
down the stairway of the fire escape and she asked them 
questions attempting to verify what they had heard and 
it became apparent to her that KENNEDY actually had been 
shot. She said that things became very confused and that 
within a short time the police began to request all those 
who were not directly involved to leave the building 
very quickly and calmly. She stated that at this time 
she and her family left the building and returned to their 
home in Shermah Oaks.
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Mrs. MARGARET MG CARTHY, who resides at 4419 Stansbury, 
Sherman Oaks, California, advised that she was born in County 
Cork, Ireland, on June 1, 1900. She advised that she and 
other members of her family were very strong supporters 
of the late Senator ROBERT F. KENNEDY and that she and her 
daughters had been at the Ambassador Hotel on the night of June 4, 
i960, and early morning of June 53 1968, when Senator KENNEDY 
was shot. She stated that she and all of her family had 
been in the Ambassador Ballroom, which is located on the floor 
directly beneath the floor on which the Senator was shot.

She advised that she was in the crowded Ambassador 
Ballroom, along with many others, waiting for the arrival 
of Senator KENNEDY, who was supposedly going to come down­
stairs from the Embassy Room to speak to those who were 
waiting in the Ambassador Ballroom. She stated that she 
and a few of the other members of her family got up on the 
stage in the Ambassador Ballroom, along with the "Kennedy 
Girls", and they were all dancing and singing and waiting 
for "BOBBY" to come down. She stated that shortly after 
midnight the room became very close and stuffy so she and 
several others went to a small alcove to the left and rear 
of the Ambassador Ballroom, where they attempted to get a 
breath of fresh air. This alcove had a stairway leading 
up to the next floor where the Embassy Room was located; 
there was a door leading to the Wilshire Street parking lot 
with a fire escape leading upstairs directly outside this 
door.

Mrs. MC CARTHY advised that as they stepped out 
on to the landing of the fire escape sometime shortly after 
midnight, several individuals came down the stairs, both 
from the inside of the building and from the fire escape, 
exclaiming that Senator KENNEDY had been shot. She stated 
that she did not remember any one person in particular and that 
in the confusion she did not recall having seen anyone in a polka- 
dot dress. She stated that she is quite certain that she did not 
hear anyone say "We’ve shot Senator KENNEDY".
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Mr. EDWARD MINASIAN, residing at 129 North Lamer 
Streetj Burbank, California^ and employed in the catering 
department of the Ambassador Hotel, 3^00 Wilshire Boulevard, 
Los Angeles, California, was reinterviewed at which time he 
advised as follows:

In connection with the change of plans wherein Senator 
ROBERT KENNEDY was proceeding to the Colonial Room of the 
Ambassador Hotel instead of going to the Embassy Ballroom as 
originally planned, MINASIAN explained as follows:

On the night of June 4S 1968, after Senator KENNEDY 
completed hxs victory speech in the Embassy Room, he and his 
partywhich included PIERRE SALINGER, JESSE UNRUH, FRANK 
MANKIEWICZ, and several others whom he could not remember, left 
the stage and entered a rampway leading to the hallway to the 
Ambassador Ballroom. He recalled he was walking in front of 
Senator KENNEDY and while the KENNEDY party was following him, 
they were discussing the advisability of going to the Colonial 
Room for a brief press conference before going downstairs to 
the Ambassador Ballroom. He said this discussion was very brief, 
lasting no more than 15 to 20 seconds.

He said he stopped at the end of the passageway before 
entering the aisle leading to the Ambassador Ballroom. The 
KENNEDY party turned right into the passageway leading to the 
Colonial Room, and he joined the KENNEDY party, walking on 
Senator KENNEDY'S right side.

He said he feels certain the decision to go to the 
Colonial Room instead of the Ambassador Ballroom was a spontaneous 
decision after a brief conference. He based this upon the 
conversation he overheard plus the fact that as of the time 
KENNEDY was delivering his victory speech, the plans were for him 
to proceed directly to the Ambassador Ballroom.

MINASIAN said inasmuch as he was walking in front of the 
KENNEDY party, he did not see who took part in the discussion but 
believes he recalls hearing the voices of Senator KENNEDY, FRANK 

-MANKTFWTCZ^ and—pmssihly one other whom he could not recall._____

On

by

6/15/68 at Los Angeles, California ^^ ^ Los Angeles 56-156 

_ 396 -
SA WILLIAM D. HOSKINS/sro 6/15/68

■---------------------------------------------------------------———-----------Date dictated-----------—____________
This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.



FD-302 (Rev. 4-15-64)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date
6/13/68

Mrs. WILLARD H. MURRAY (BARBARA MURRAY) was Inter­
viewed at her residence, 5309 Maymont Drive (telephone 293-3290)- 
She furnished information as follows:

During the evening of June 4, 1963, at approximately 
midnight, she was in the passageway just outside the Embassy 
Room of the Ambassador Hotel, Los Angeles, while she was 
speaking to BRADLEY UNRUH, son of the Assemblyman. She 
observed JESSE UNRUH walk by and just moments after he passed, 
she heard a series of shots which shots occurred in rapid 
succession.

At no time did she observe Senator ROBERT KENNEDY 
during the above period. After the shots were fired, Mr. IRWIN 
STROLL who was standing next to her said, "I've been shot, 
I've been shot." Mrs. MURRAY said she attempted to help 
IRWIN down, but he explained he was shot in the leg and 
could not lie down or sit down.

Mrs. MURRAY said she observed no other person shot 
and did not observe the person who fired this series of shots.

A photograph of SIRHAN B. SIRHAN was displayed to her, 
and she stated she has never seen this person before and did 
not see him during the above incident.

Mrs. MURRAY also said that she does not recall 
observing any lady wearing a polka dot dress during the 
evening of June 4, 1963, at the Ambassador Hotel.

Mrs. MURRAY estimated that there were approximately 
six people between herself and the person doing the shooting. 
The sound of the shots appeared to come from an area to 
her right and slightly behind the passageway section outside 
the Embassy Room. After the shooting, Mrs. MURRAY said she 
went to the Embassy Room, then to the Gold Room and stayed 
at the NBC set up area.

Mrs. MURRAY said one other person who was in the 
_____ papsagpway area during the above incident was JAMES CUMMINGS
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of 1700 South Burnside, Los Angelos (telephone 939-2350).
She did not recall anyone else present other than the above
persons. However, she advised that CARMEN and LOUIS WARSCHAW
were present in the Embassy Room just after the shooting. 
They are both prominent in Democratic Party circles in 
Los Angeles.

She also advised that CAROL BRESHEARS who was
in charge of the "KENNEDY girls" and on the KENNEDY campaign 
staff would have been present in the Embassy Room during the 
above incident.
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PATRICIA ELIZABETH NELSON, also known as Patti Nelson, 
15311 Cornuta Avenue, Bellflower, California, furnished the 
following additional information to that she had furnished to the 
FBI on June 6, 1968 regarding her having observed a man carrying 
a package from which protruded what she thought could have been 
a gun stock,running from the Embassy Room of the .Ambassador Hotel, 
Los Angeles, California, at about 12:10 a.m. on June 5> 1968, 
just before she learned that Senator ROBERT F. KENNEDY had been 
shot:

Her further thoughts on the matter, after viewing the 
video tape on June 7, 1968, of a ABC news cast with FRANK REYNOLDS, 
which had been aired June % 1988, in Los Angeles over ABC Channel 
7 from 5*30 p.m. to 6:00 p.m., she had reached certain conclusions.

She noted on the video tape, after identifying the man 
pictured on this tape as the same man she had seen running from 
the Ambassador Hotel, that the package that the man was carrying, 
when observed on the video tape and which he presented to Senator 
ROBERT F. KENNEDY for autographing on the tape, was the same 
package that this man was carrying when observed running from the 
Hotel's Embassy Room. The package observed on the video tape 
appeared to her to be a cardboard carton, about 3" in diameter 
and 3' in length, which is commonly used to carry posters or maps. 
She had further observed that this carton, as pictured on video 
tape, appeared to be very light in weight when handled by Senator 
ROBERT KENNEDY at the time of autographing. On the basis of what 
she had observed on the video tape, she now had doubts as to whether 
what she had originally observed about the package in question could 
in fact have contained a stock of a gun protruding from it, as she 
had originally believed it may have had.
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FRED PARROTT, M.D., was interviewed at his office, 
1704 West Manchester Avenue, Suite 210, and furnished the 
following information:

On June 4, 1968, he went to the Ambassador Hotel 
at approximately 11:30 PM to listen to the victory speech 
of Senator ROBERT Fo KENNEDY. He found that the hotel was 
so crowded that he could not get into the Embassy Room, 
the room in which Senator KENNEDY was giving his speech.

Shortly after midnight, while standing near the 
door to the Embassy Room, he heard a great deal of shouting 
and screaming from the interior of the room. Shortly after, 
Drv’MARCUS MC BROOM, a Psychologist whom he knew, came out 
of the room and said that doctors were needed. Dr. PARROTT 
attempted to enter the Embassy Room; however, a guard at the 
door refused to allow him to enter. While he was trying to 
identify himself, Dr. ROSS MILLER slipped past the guard 
and went into the Embassy Room, apparently to see if he could 
render any aid.

With the tremendous crowd that had gathered in the 
Embassy Room, he never did reach the injured people and did 
not see SIRHAN BISHARA SIRHAN. However, while standing 
outside the door to the Embassy Room, a man came by carrying 
a rolled up newspaper under his arm. As the man pressed 
through the crowd, passing right next to Dr. PARROTT, he 
kept saying, "Excuse me, please". Dr. PARROTT noticed that 
he appeared to have glassy eyes, as though he were ill. 
Just after this man passed, several men, whom he assumed 
were from the KENNEDY Party, came through the crowd hollering, 
"Stop that man! Stop that man!", indicating the man who had 
been carrying the newspaper. He does not know if these men 
were successful in getting the man with the newspaper stopped, 
but the last time he observed them, they were going out the 
south door of the Ambassador Hotel. He described the name 
with the newspaper as a white male, dark complexion, dark 
hair, 25 to 27 years old, 5’7" tall, medium build. He said 
that he could furnish no description of the two or three
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men who were attempting to stop the man with the newspaper., 
other than that they were white males.

The only other thing that he observed which 
seemed irregular to him under the circumstances was four 
men carrying a fifth man out of the hotel saying, "Let’s 
get out of here". He did not know if the man they were 
carrying had been injured in the crowd.

A photograph of SIRHAN BISHARA SIRHAN was 
exhibited to Dr. PARROTT but he advised he did not recognize 
him as anyone he has ever seen. PARROTT stated that he 
went to the Ambassdor Hotel with his friend, SAMUEL STRAIN, 
and advised that STRAIN could be reached at telephone 
number AX 3“5327.
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LAURIE GAIL PORTER, age 15, was interviewed at her 
residence, 4197 Hayvenhurst Drive, Encino, California, 
telephone 789-3230. She advised that she is the daughter 
of California. State Senatorial candidate SHELLEY. PORTER 
and is a student at Birmingham High School in grade A-10.

PORTER advised that she went to the Ambassador Hotel 
on June 4, 1968, and attended the Democratic political 
rally there. She advised she was accompanied by CORKY MC MANN 
(phonetic), a girl friend, and her escort, SCOTT HOWARD. She 
advised they arrived at the Ambassador Hotel at approximately 
8:00 p.m.

She advised that she was present in the Embassy 
Room of the Ambassador Hotel during the acceptance speech of 
Senator ROBERT KENNEDY. She advised that she was standing 
in front of the podium during KENNEDY'S speech. She recalled 
that prior to the finish of Senator KENNEDY’S speech, another 
girl friend of hers, ROBIN CASDEN, and a friend of hers, 
IRA GOLDSTEIN, who was representing Continental News Service, 
left the Embassy Room and went to the kitchen as they under­
stood sandwiches were being prepared there.

PORTER advised that following KENNEDY’S address, 
she observed him walk from the podium and walk towards 
the kitchen off of the Embassy Room. A short time later, 
she heard loud screams from the general area of the kitchen 
and observed that people in that general area had shocked 
or horrified expressions on their faces. She advised that 
she was approximately 50 feet away from the kitchen area 
when this occurred.

She advised that she started to walk towards the 
kitchen area and approximately three or four minutes after 
the commotion started near the kitchen, she observed ROBIN 
CASDEN run from the area of the kitchen and approach her. 
She stated that ROBIN was quite hysterical and shouted, 
"We shot him. " She advised ROBIN was with CORKEY MC MANN 
at the time and that CORKEY was also quite hysterical. She 
adyised that she observed blood on the right side of ROBIN’S
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forehead and that one of her knees was cut and bleeding. 
PORTER advised that ROBIN then related to her that while 
she (ROBIN) was in the kitchen. Senator KENNEDY came in and 
that she shook his hand as he walked through the kitchen. 
ROBIN told her that after shaking his hand, Senator KENNEDY 
took about two steps and then she heard two shots and then 
Senator KENNEDY fell on her. ROBIN told her that she heard 
six or seven additional shots which she said sounded like a 
cap gun, and she then ran from the kitchen. PORTER advised 
that ROBIN told her that she did not see who fired the 
shots in the kitchen nor did she know what happened to IRA 
GOLDSTEIN who was also in the kitchen at that time.

PORTER advised that she did not observe the shooting 
of Senator KENNEDY or any of the other victims; however, did 
recall seeing some people injured and bleeding in the kitchen 
area. She advised she did not hear any shots fired. She 
did recall, however, that there were several people who 
shouted, "We shot him," and she attributed the exclamation 
to the hysterical nature of the situation.

PORTER related that approximately one-half hour- 
before Senator KENNEDY’S speech, she went to an exit area 
at the left rear of the Embassy Room with another high school 
girl friend, MICHELE (LNU). She advised that there was a 
stairway leading from the exit area. She recalled that while 
in this area, she observed an individual wearing white shirt 
and white trousers and dark shoes, wall-: down the stairs and 
a short time later return. She advised that this individual 
some time later again walked down the stairs and returned. 
PORTER stated that there was an individual who appeared to 
be some type of a guard stationed at the bottom of the stairs; 
however, she could not see if the individual she observed go 
up and down the stairs had any contact or conversation with 
the guard. She further described the individual she observed 
as a male; race unknown, however, definitely not Negro; age 
approximately 23 years; 5’7"; build medium; hair black and 
curly, however, cut short and with no long sideburns. She 
advised that the individual’s clothing was possibly a uniform, 
and the individual could have been someone from the kitchen.
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PORTER was shown photographs of SIRHAN SIRHAN 
and after viewing the photographs, stated that she could not 
state whether or not SIRHAN was the individual she observed
going up and down the stairway prior to Senator KENNEDY’S 
address. She advised, however, that the individual she 
observed did not have hair as curly or as long as the hair- 
depicted in the photograph of SIRHAN.

PORTER advised she could recall no other information 
relative to the events that occurred at the Ambassador Hotel 
at the time she was present.
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GENE M. RAMOS5 home address 2901 Vernon, Los Angeles, 
California5 was interviewed at his place of business, the 
Gene Ramos Interior Decorators, 2901 West Vermon, Los Angeles, 
and furnished the following information:

RAMOS advised that on June 4, 1968, he and his wife, 
JACKIE, after going out to supper in West Hollywood, California, 
drove to the Ambassador Hotel in order to hear Senator ROBERT 
KENNEDY'S victory speech. RAMOS advised that he and his wife 
arrived at the Ambassador Hotel at approximately 11:20 PM, 
and went directly to the lobby located outside of the Embassy 
Room. He advised that when they reached the lobby, they were 
told that no one could get into the Embassy Room unless they had 
an invitation and at this time he and his wife went to a bar 
across the lobby possibly called the Palm Room and watched 
Senator KENNEDY'S victory speech on television.

RAMOS went on to say that as soon as Senator KENNEDY'S 
speech was over, he and his wife left the bar, possibly the Palm 
Room, and walked out into the lobby near the Embassy Room hoping 
that they could see Senator KENNEDY when he departed the Embassy 
Room. He advi^ ed that when he and his wife reached the main 
hall near the Embassy Room a large crowd of people was leaving the 
Embassy Room and he heard .someone shout "Senator KENNEDY has been 
shot." RAMOS advised that the next thing he heard was a woman's 
voice yelling that KENNEDY had not been shot^nd the hallway 
outside the Embassy Room was in a state of confusion. He 
advised that as soon as many of the people had cleared out of 
the hallway, he and his wife entered the Embassy Room and observed 
a female laying on a platform or table next to the stage and 
noticed that she was bleeding profusely from the head. He advised 
that there were three or four people standing around this woman 
and someone had put a handkerchief over her head and this was 
the only person that he observed who had been shot. RAMOS advised 
that after he had been in the Embassy Room for approximately 
three minutes two men entered with a stretcher and removed the 
lady who had been shot and two male individuals who were standing
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on the stage were yelling for everyone to get out of the room. 
RAMOS advised at this time., he and his wife left the Embassy 
Room and overheard numerous individuals say that KENNEDY had 
been shot and others said he had not and he actually did not 
know the details until he got home and started watching television. 
RAMOS advised that at no time did he ever hear anyone at the 
Ambassador Hotel say that they had shot Senator Kennedy and the 
only statement he recalls anyone saying was that Senator KENNEDY 
had been shot.

RAMOS was shown a photograph of SIRHAN BISHARA SIRHAN 
taken June 5j 1968, Los Angeles Police Department No. 495 139^ 
and advised that this individual was--unknown to him and to his 
knowledge he did not observe this individual at the Ambassador 
Hotel on June 4, 1968.

RAMOS then furnished the following names of individuals 
who were known to him and who were observed at the Ambassador 
Hotel by him on June '4, 1968:

FRED D. PARROTT, M.D., address 1704 West Manchester 
Avenue, Los Angeles, California, telephone No. 
750-0590;

SAM STRAIN, 4076 South Crenshaw, Los Angeles, California 
telephone 293-5327;

IRIS MILLER, 620 South Sloan, Compton, California;

(FNU) WILLIAMS, a brother to FRANK WILLIAMS, who 
is currently running for 63rd Assemblyman, Los 
Angeles, California;

LEON RAPH, Assemblyman, 55th District, 103rd Street, in 
Watts, Los Angeles, California.
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RAMOS further advised that someone told him that 
IRIS MILLER'S husband^ ROSS MILLER., was one of’ the individuals 
in the ambulance which took Senator KENNEDY to the Central 
Receiving Hospital in Los Angeles, California.
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